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Saker tibehandling 

1/21 Kommunedelplan for Berlevåg industripark - Sluttbehandling 
 
Arkivsak-dok. 19/00005-48 
Arkivkode.  141  
Saksbehandler Bjarne Mjelde 
 
 

Saksgang Møtedato Saknr 

1 Formannskapet 19.01.2021 1/21 

2 Kommunestyret 17.12.2020 93/20 

3 Kommunestyret 28.01.2021 1/21 

 
 
Formannskapet har behandlet saken i møte 19.01.2021 sak 1/21 
 
Møtebehandling 
Endringsforslag fra AP: 
Kommunedelplan for Berlevåg Industripark – Planbeskrivelsen, side 11 og 
planbestemmelsen s 2 «Henssynssoner (pbl § 11-8). 
 
Henssynssone bevaring kulturmiljø H570_2 fjernes fra plankartet, planbestemmelsen 
og planbeskrivelsen. 
 
Arealet blir umulig å benytte på en hensiktsmessig måte med at det er foreslått 
hensynstatt. 
 
S 22 i planbeskrivelsen «Avbøtende/kompenserende tiltak:» pkt. 4 fjernes. 
 
Votering 
Innstilling med endringsforslag fra AP vedtatt med 4 (AP og høyre) mot 1 (SV) 
stemme. 
 
Vedtak  
Framlagte forslag til kommunedelplan for Berlevåg Industripark, plan ID 
54402016601, vedtas med følgende endring: 
 
Kommunedelplan for Berlevåg Industripark – Planbeskrivelsen, side 11 og 
planbestemmelsen s 2 «Henssynssoner (pbl § 11-8). 
 
Henssynssone bevaring kulturmiljø H570_2 fjernes fra plankartet, planbestemmelsen 
og planbeskrivelsen. 
 
Arealet blir umulig å benytte på en hensiktsmessig måte med at det er foreslått 
hensynstatt. 
 
S 22 i planbeskrivelsen «Avbøtende/kompenserende tiltak:» pkt. 4 fjernes. 
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Kommunestyret har behandlet saken i møte 17.12.2020 sak 93/20 
 
Møtebehandling 
Forslag fra AP: 
Kommunedelplan for Berlevåg Industripark – Planbeskrivelsen utsettes for 
behandling til første møte i 2021. Planen har ikke blitt behandlet 2. gang i 
formannskapet, som det stilles krav til. 
 
Votering 
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak  
Kommunedelplan for Berlevåg Industripark – Planbeskrivelsen utsettes for 
behandling til første møte i 2021. Planen har ikke blitt behandlet 2. gang i 
formannskapet, som det stilles krav til. 
 
 
 
 
 
Saksfremlegg 
 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Framlagte forslag til kommunedelplan for Berlevåg industripark, planID 
54402019001, vedtas. 
 
Vedlegg:  

1. Planbeskrivelse 

2. Planbestemmelser 

3. Plankart 

4. Illustrasjonskart – plankart på flyfoto 

5. Risiko- og sårbarhetsanalyse 

6. Konsekvensutredning for naturmangfold 

7. Konsekvensutredning for kulturmiljø og kulturminner 

8. Konsekvensutredning for nærmiljø og friluftsliv 

9. Konsekvenser av 200-års flomnivå i Storelva samt havnivåstigning. 

10. Innkomne innspill og forslag fra høringen, og en sammenstilling og konklusjon 

(merknadsbehandling). 
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Saksframstilling: 
 
 

Bakgrunn: 
Forslag til kommunedelplan for Berlevåg industripark (tidligere: Kommunedelplan for 
Revnes) legges med dette fram for endelig vedtak. Behandlingen omfatter andre 
gangs behandling i formannskapet, og sluttbehandling i kommunestyret. 
  
Det strategiske målet for Berlevåg kommune er å tilrettelegge for bruk av fornybar 
energi til produksjon av energibærere og/eller industriell bruk lokalt. 
 
Planforslaget består av: 

1. Planbeskrivelse 

2. Planbestemmelser 

3. Plankart 

For å gjøre lesingen av planbeskrivelsen og planbestemmelsene enklere i 
forbindelse med politisk behandling, er ny tekst skrevet i rødt, mens tekst som 
fjernes, er overstrøket. Disse redigeringsmessige endringene fjernes i de endelige 
dokumentene. 
 
 

Merknader: 
Som vedlegg til planforslaget ligger: 
 

1. Risiko- og sårbarhetsanalyse 

2. Konsekvensutredning for naturmangfold 

3. Konsekvensutredning for kulturmiljø og kulturminner 

4. Konsekvensutredning for nærmiljø og friluftsliv 

5. Konsekvenser av 200-års flomnivå i Storelva samt havnivåstigning. 

6. Innkomne innspill og forslag fra høringen, og en sammenstilling og konklusjon 

(merknadsbehandling). 

Planprosessen startet ved vedtak i formannskapet i januar 2019. Det ble utarbeidet 
forslag til planprogram, som lå på høring i seks uker vinteren 2019. 
 
Planforslaget er utformet etter føringene fra planprogrammet, og ble lagt ut på høring 
og offentlig ettersyn sommeren 2020. Høringsfristen var 4. september. I forbindelse 
med høringen ble det avholdt et åpent møte 24. august. Det kom inn syv 
høringsinnspill fra offentlige aktører, og fem fra private/organisasjoner. 
 
Innspillene fra offentlige aktører er av generell karakter, med unntak av 
Fylkesmannen som anbefaler et annet arealformål på Storelva og områdene rundt, 
samt forslag til utfyllende og mer konkrete bestemmelser. Forslag om en ny 
hensynssone for lokale kulturminner ved Bruddet er delvis tatt til følge. Forslag om å 
ta arealformålet N3 ut av planforslaget er ikke tatt til følge. Heller ikke forslag om å 
legge Storelva og områdene rundt som LNFR-område er tatt til følge.  
 
En mer detaljert beskrivelse og drøfting av forslagene, samt de enkelte 
dokumentene, ligger i vedlegg 6, Merknadsbehandling. 
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De store trekkene i det opprinnelige planforslaget er beholdt. De foreslåtte 
endringene fører ikke til at det er behov for å legge planforslaget ut til ny høring og 
offentlig ettersyn. 
 
En kommunedelplan er en del av kommuneplanens arealdel, og utarbeides etter 
plan- og bygningsloven § 11. Kommunestyrets planvedtak kan ikke påklages, jf. pbl § 
11-15. 
 
 

Vedlegg til sak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  



 6  

2/21 Forslag til nye vedtekter Berlevåg SFO 
 
Arkivsak-dok. 20/00833-2 
Arkivkode.  ---  
Saksbehandler Ulf Tore Alexandersen 
 
 

Saksgang Møtedato Saknr 

1 Hovedutvalg for Oppvekst og kultur 24.11.2020 4/20 

2 Formannskapet 02.12.2020 96/20 

3 Kommunestyret 17.12.2020 91/20 

4 Kommunestyret 28.01.2021 2/21 

 
 
Hovedutvalg for Oppvekst og kultur har behandlet saken i møte 24.11.2020 sak 
4/20 
 
Møtebehandling 
Velferdskontor endres til økonomiavdelingen. 
Betaling den 1. hver mnd. 
Minimum 3 barn og ikke overstige 8 timer i forbindelse med åpningstid i ferien. 
 
Votering 
 
 
Vedtak  
Framlagte forslag til nye vedtekter for SFO i Berlevåg kommune vedtas med 
følgende endringer: 

- Velferdskontor endres til økonomiavdelingen. 
- Betaling den 1. hver mnd. 
- Minimum 3 barn og ikke overstige 8 timer i forbindelse med åpningstid i ferien. 

 
  
 
 
 
Formannskapet har behandlet saken i møte 02.12.2020 sak 96/20 
 
Møtebehandling 
Forslag fra høyre: 
§ 8 
Ved behov bør det vurderes åpningstid fra kl. 0650 – 1610. 
 
Votering 
Enstemmig vedtatt med høyres tilleggsforslag.  
 
Vedtak  
Framlagte forslag til nye vedtekter for SFO i Berlevåg kommune vedtas med 
følgende endringer: 

- Velferdskontor endres til økonomiavdelingen. 
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- Betaling den 1. hver mnd. 
- Minimum 3 barn og ikke overstige 8 timer i forbindelse med åpningstid i ferien. 

 
§ 8:  
Ved behov bør det vurderes åpningstid fra kl. 0650 – 1610. 
 
 
 
Kommunestyret har behandlet saken i møte 17.12.2020 sak 91/20 
 
Møtebehandling 
Forslag fra SV til vedtak §11 , 4.ledd: 
 
SFO følger skolerutas start og slutt, men har utvidet åpningstid en uke før og etter 
skolestart/-slutt. Tjenesten kan skje ved tilnærmet selvkost, dvs at foreldre som 
ønsker SFO i hele eller deler av forlenget åpningstid skal betale for dagplass. Satsen 
for dette fastsettes av kommunestyret, kr 250 Pr dag. Foreldre må melde inn behov 
for dagplass innen gitte frister. 
 
I  virkedager i øvrige skoleferier: høst-, jule-, vinter- og påskeferie, må foreldre melde 
opp barna til gjeldende dager innenfor fastsatte frister. Ordinær månedsbetaling 
dekker dette. Dersom barna likevel ikke møter faktureres et tilleggsgebyr på kr 250 
PR dag. Dette gjelder likevel ikke ved barnas sykdom. 
 
Forslag fra AP: 
Saken utsettes. 
 
Votering 
Forslag fra AP enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak  
Saken utsettes. 
 
 
 
 
Saksfremlegg 
 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Framlagte forslag til nye vedtekter for SFO i Berlevåg kommune vedtas.  
 
Vedlegg:  
Vedtekter SFO 2015 
Forslag til nye vedtekter for SFO i Berlevåg kommune  
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Saksframstilling: 
Oppvekstsjef har utarbeidet et forslag til nye vedtekter. Det er flere årsaker til dette, bl.a. at 

gjeldende vedtekter ble vedtatt i 2015, og har i dag klare mangler. Det er videre slik at 

oppvekstsjef ønsker å endre åpningstidene for SFO. Fødselstallene har gått kraftig ned i 

Berlevåg de siste årene, som har ført til færre barn i barnehage og skole, samt i SFO. Selv 

om man i 2015 endret åpningstidene ved at man innskrenket denne i deler av sommerferien, 

mener altså oppvekstsjefen at åpningstiden bør reduseres ytterligere, dette ut fra både 

redusert behov hos stadig færre brukere, men også av økonomiske årsaker.  

Når det gjelder sistnevnte, foreslås det å øke satsene, på tross av at disse ble vedtatt økt fra 

850,- til 1150,- fra 01.01.2020 (med ble ikke innført før 01.09.2020). Det foreslås at 

fulltidsplass for SFO legges på nivå med Båtsfjord, som har kr. 1540,- per måned, og at de 

nye satsene for Berlevåg blir gjeldende fra og med 01.01.2021. Denne satsen er langt under 

landsgjennomsnittet, hvor prisene ligger opp mot, og i enkelte tilfeller over makspris i 

barnehage, dvs. over kr. 3135,- I Tana kommune koster SFO kr. 2250,- per måned.   

Det foreslås videre at det skal gis søskenmoderasjon i SFO, slik at økningen i satsene ikke 

skal ramme enkelte foreldre for hardt økonomisk. SFO bør ha søskenmoderasjon, slik det er 

i Berlevåg barnehage; 30% reduksjon per måned for 2. barn og med 50% reduksjon for 3. 

barn. I tillegg bør det være slik, som foreslått ift. de nye vedtektene for Berlevåg barnehage, 

at «Ved sykehusopphold eller annet opphold på institusjon kan betalingsfritak innrømmes 

etter søknad».  

Opplæringsloven § 13-7 fastslår at kommunen skal ha et tilbud om skolefritidsordning (SFO) 

før og etter skoletid for 1. – 4. års trinn og for barn med særskilte behov for 1. – 7. års trinn. 

Kommunens plikt til å ha skolefritidsordning er begrenset til skoleåret. Det er ingen plikt for 

kommunene til å ha en slik ordning i feriene. 

I den økonomiske situasjonen som kommunen nå er i, men også fordi SFO omfatter så få 

barn (10 per d.d.), foreslås det at åpningstidene for SFO skal følge skoleruta. Dette ble også 

foreslått ifm. drøftingen om vedtekter i 2015.   

Selv om det foreslås at SFO og dets ansatte skal følge skoleruta, foreslås det at det åpnes 

for at SFO kan ha utvidet åpningstid, f.eks. en uke før og etter skolestart, samt i høst – og 

vinterferiene (slik det er i dag). Premisset er imidlertid at denne ytelsen skal skje ved 

tilnærmet selvkost, dvs. at foreldre som ønsker SFO i hele, eller deler av nevnte tider, skal 

betale for dag plass. Nåværende vedtekter har bestemmelser om betaltes det for dag plass. 

Denne satsen foreslås satt til kr. 250,- en sats som Tana kommune har i dag.  

Det kan for øvrig føyes til at ved finansiering av skolefritidsordningen, kan kommunen kreve 

at utgiftene til denne dekkes gjennom foreldrebetalingen. Egenbetalingen er begrenset til å 

dekke kommunens utgifter. Det er kostnads begrepet som skal legges til grunn når utgifts 

begrepet skal tolkes. Dette er den samme tolkning som legges til grunn innenfor andre 

kommunale sektorer som opererer med egenbetaling for offentlige tjenester, for eksempel 

innenfor vann- og avløp. Opplæringsloven § 13-7 femte ledd 

De foreslåtte endringer i vedtektene, er sendt de Hovedtillitsvalgt, Utdanningsforbundet, 

Fagforbundet,  samarbeidsutvalget og foreldremiljøutvalget ved Berlevåg skole til høring.   

 
 

Bakgrunn: 
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Merknader: 
 
 
 

Vedlegg til sak 
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3/21 Endringer i Barnehageloven 2021 og Berlevåg kommunes 
vedtekter for Berlevåg barnehage 
 
Arkivsak-dok. 21/00018-1 
Arkivkode.  ---  
Saksbehandler Ulf Tore Alexandersen 
 
 

Saksgang Møtedato Saknr 

1 Formannskapet 19.01.2021 2/21 

2 Kommunestyret 28.01.2021 3/21 

 
 
Formannskapet har behandlet saken i møte 19.01.2021 sak 2/21 
 
Møtebehandling 
 
 
Votering 
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak  
§ 2 i vedtekter for Berlevåg barnehage endres til: 
 
«Ansvar for tiltak etter Lov om barnehager er tillagt kommunestyret. Barnehagen 
sorterer administrativt under oppvekstsjef, dog skal funksjonen som 
barnehagemyndighet tillegges skole/barnehagefaglig rådgiver for Nesseby 
oppvekstsenter».   
 
Det forutsettes at Nesseby kommunestyre gjør tilsvarende vedtak.  
 
 
 
Saksfremlegg 
 

Forslag til vedtak/innstilling: 
§ 2 i vedtekter for Berlevåg barnehage endres til: 
 
«Ansvar for tiltak etter Lov om barnehager er tillagt kommunestyret. Barnehagen 
sorterer administrativt under oppvekstsjef, dog skal funksjonen som 
barnehagemyndighet tillegges skole/barnehagefaglig rådgiver for Nesseby 
oppvekstsenter».   
 
Det forutsettes at Nesseby kommunestyre gjør tilsvarende vedtak.  
 
 
Vedlegg:  
Ingen.  
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Saksframstilling: 
I §2 i gjeldende vedtekter for Berlevåg barnehage er det bestemt at barnehagen 
sorterer administrativt under oppvekstsjef. Oppvekstsjef utfører hovedsakelig to 
oppgaver ift. barnehagen; representerer barnehageeier gjennom å påse at 
barnehagen blir drevet i tråd med lover, forskrifter og kommunale vedtak. I tillegg er 
oppvekstsjef også barnehagemyndighet, dvs. skal pålegge styrer å endre praksis, og 
gjennomføre retting dersom det avdekkes at barnehagen ikke er drevet i tråd med 
eierpliktene (lover og regler). Som barnehagemyndighet utfører oppvekstsjefen altså 
tilsyn med barnehagen.  
 
Dette vil endres gjennom den nye Barnehageloven som trer i kraft den 01.01.2021. I 
kapittel III, §11 heter det:  
 
«Kommunen skal likebehandle private og kommunale barnehager når den utfører 
oppgaver som barnehagemyndighet. Kommunen skal organisere oppgaven den har 
som barnehagemyndighet adskilt fra oppgavene den har som barnehageeier når 
dette er egnet til å ivareta tilliten til kommunens upartiskhet som 
barnehagemyndighet». Tilføyd 19.06.2020 nr. 91, ikr. 01.01.2021. 
 
Den 25. november 2020 hadde Statsforvalteren i Troms og Finnmark et 
informasjonsmøte om nytt regelverk i barnehageloven. Her viste Solveig Bjørn, hos 
Statsforvalteren, til departementet som hevdet at selv om kommunene hadde et visst 
handlingsrom i organiseringen av adskillelsen mellom barnehageeier og 
barnehagemyndighet, kan ikke disse funksjonene innehas av en enhet, eller en og 
samme person. Med andre ord; barnehagemyndigheten kan ikke ligge under 
oppvekst eller oppvekstsjef.  
 
Oppvekstsjef har i desember måned søkt ulike løsninger ift. dette, og det er 
hovedsakelig tre måter å gjøre det på.  
 

• Et interkommunalt selskap 

• En vertskommune 

• Et interkommunalt samarbeid    

Oppvekstsjef har vært i dialog med virksomhetsleder Heidi Thrane Johansen ved 
Nesseby oppvekstsenter for å sondere mulighetene for et interkommunalt samarbeid. 
Tanken er altså at oppvekstsjef i Berlevåg delegeres barnehagemyndighet fra 
Nesseby kommune, og utøver tilsyn der, og vice versa.  
 
I tillegg til at oppvekstsjef i Berlevåg ber om at skole/barnehagefaglig rådgiver for 
Nesseby oppvekstsenter delegeres rollen som barnehagemyndighet, må vedtektene 
for Berlevåg barnehage også endres.     
      
Nåværende paragraf to, andre avsnitt lyder slik:  
 
«Ansvar for tiltak etter Lov om barnehager er tillagt kommunestyret. Barnehagen 
sorterer administrativt under oppvekstsjef». 
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Forslag til endring:  
«Ansvar for tiltak etter Lov om barnehager er tillagt kommunestyret. Barnehagen 
sorterer administrativt under oppvekstsjef, dog skal funksjonen som 
barnehagemyndighet tillegges skole/barnehagefaglig rådgiver for Nesseby 
oppvekstsenter».   
 
 

Bakgrunn: 
 
 

Merknader: 
 
 
  



 13  

4/21 Fritak for eiendomsskatt i 2021 jf. eiendomsskatteloven § 7 
 
Arkivsak-dok. 20/00984-1 
Arkivkode.    
Saksbehandler Maria Kristiansen 
 
 

Saksgang Møtedato Saknr 

1 Kommunestyret 28.01.2021 4/21 

 
 

Forslag til vedtak/innstilling: 
For skatteåret 2021 fritas eiendommer tilhørende institusjoner og stiftelser som tar 
sikte på å gagne en kommune, et fylke eller staten, samt bygning som har historisk 
verdi for eiendomsskatt, jf. esktl. § 7 a og b i henhold til vedlagt liste.  
 
Med bygninger av historisk verdi menes i utgangspunktet bygninger som er 
automatisk fredet eller vedtaksfredet etter kulturminneloven, men kommunestyret 
vurderer også andre bygninger med arkitektonisk og kulturhistorisk verdi etter 
søknad.  
 
Eiendommer tilhørende andre stiftelser/institusjoner enn de som fremgår av vedlagt 
liste vil bli vurdert fritatt av kommunestyret på grunnlag av søknad.  
 
Nyoppført bygning som helt eller delvis brukes som bolig fritas etter 
eiendomsskatteloven § 7 c i 10 år fra det året bygningen stod ferdig, eller til 
kommunestyret endrer eller opphever fritaket. 
 
Vedlegg:  
Forslag til fritak for eiendomsskatt i 2021, jf. eiendomsskatteloven § a og b 
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Bakgrunn: 
I tillegg til de eiendommer som i henhold til eiendomsskatteloven § 5 er obligatorisk 
fritatt for eiendomsskatt kan kommunestyret beslutte å fatte vedtak om fritak for 
enkelte eiendommer, jf. eiendomsskatteloven § 7.  
 
Det fremgår av bestemmelsen at kommunestyret kan gi følgende eiendommer helt 
eller delvis fritak: 
 

a) Eigedom åt stiftingar eller institusjonar som tek sikte på å gagna ein 
kommune, eit fylke eller staten. 
b) Bygning som har historisk verde. 
c) Bygning som heilt eller i nokon mon vert nytta til husvære. Fritaket kan 
gjelda i opptil 20 år frå den tida bygningen vart ferdig. Formannskapet eller det 
utvalet som er nemnt i kommuneloven § 10, kan få fullmakt til å avgjera 
einskildsaker om skattefritak.  
d) Bygning og grunn i visse luter av kommunen.  
e) Fritidsbustader  

 
Fritaksvedtak etter § 7 gjelder for ett år av gangen, og må derfor vedtas av 
kommunestyret hvert år. 
 

Saksframstilling: 
Kommunestyret har for 2018, 2019 og 2020 vedtatt generelt fritak etter bokstav a, b 
og c, og de samme fritaksalternativene foreslås videreført i år. 
 
Fritak for eiendommer tilhørende samfunnsnyttige stiftelser/institusjoner 
Eiendommer som eies av stiftelser og institusjoner kan fritas dersom stiftelsen eller 
institusjonen har et samfunnsnyttig formål/drift, jf. eiendomsskatteloven § 7 a. På den 
måten kan man skjerme for eiendomsskatt enkelte eiendommer hvor eier bidrar 
positivt til lokalsamfunnet.  
 
Det fremgår ikke klart av lovbestemmelsen hvilke stiftelser/institusjoner som skal 
omfattes av fritaket, men finansdepartementet har i brev 12. juni 2003 antatt at alle 
typer juridiske personer hvor ingen har direkte eierinteresser, herunder foreninger, 
kan fritas. Videre ble det uttalt at spørsmålet om hva som skal anses som slik 
virksomhet baseres på en konkret helhetsvurdering. Ved denne vurderingen må det 
blant annet se hen til om stiftelsen/institusjonen utfører oppgaver som ellers måtte 
blitt ivaretatt av det offentlige, om stiftelsen/institusjonen har til formål å gå med 
overskudd, om stiftelsen/institusjonen deler ut utbytte til sine medlemmer og 
stiftelsen/institusjonens finansiering. Det er videre slått fast at fysiske personer, 
enkeltmannsforetak og ansvarlige selskaper med fysiske personer som deltakere 
ikke kan regnes som stiftelser og institusjoner, og at slike derfor faller utenfor.  
 
Når det gjelder selve bruken av eiendommen er det tilstrekkelig at stiftelsen eller 
institusjonen i sin øvrige aktivitet tar sikte på å gagne en kommune, fylke eller staten, 
altså må ikke samfunnsnytten knyttes til bygningen som fritaket gjelder. Det er 
imidlertid en begrensning i dette dersom fritak vil medføre en konkurransevridning i 
forhold til andre private foretak. 
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Det anses som godt tiltak for å fremme aktivitet blant lokale lag og foreninger å 
opprettholde muligheten til å gi skattelette for eiendommer tilhørende virksomheter 
som har som formål å gagne lokalsamfunnet i Berlevåg. Det foreslås derfor å 
videreføre vedtak om fritak for eiendomsskatt for eiendommer etter bokstav a.  
 
Det fremgår av vedlagt liste hvilke eiendommer som foreslås fritatt i 2021. Alle disse 
er vedtatt fritatt av kommunestyret tidligere år. 
 
Merk at tidligere innvilget fritak for Fiskernes Velfedshus (gnr. 11 fnr. 839) ble 
opphevet når eiendommen ble solgt av Fiskerkvinnelaget Havblikk og de nye eierne 
gjeninnførte næringsdrift i bygget. På bakgrunn av dette bortfalt vilkårene for fritak. 
 
 
Fritak for bygninger med historisk verdi  
Eiendomsskatteloven § 7 bokstav b åpner for å gi fritak for eiendomsskatt på 
bygninger som har historisk verdi.  
 
I utgangspunktet omfattes bygninger som er automatisk fredet eller vedtaksfredet 
etter kulturminneloven.  
 
Lovteksten gir ingen utdypende forklaring på hvilke andre bygninger som kan/bør 
omfattes, men Forskrift 18. november 1992 nr. 850 om avgrensning av 
eiendomsskatt på statlige eiendommer, jf. eiendomsskatteloven § 5, gir retningslinjer 
for vurderingen av om et bygg eller anlegg skal anses å være av historisk verdi. 
Ifølge forskriften § 2 skal det blant annet legges vekt på om bygget eller anlegget har 
særlig kulturhistorisk eller arkitektonisk verdi. Tilsvarende gjelder for bygninger og 
anlegg som har historisk verdi, jf. lovens § 7 bokstav b. Det påpekes at på 
eiendommer hvor det befinner seg flere bygg, og kun ett av dem anses å være av 
historisk verdi vil fritaket kun gjelde dette ene bygget.  
 
Hvilke bygninger som skal anses å ha historiske verdi avgjøres av kommunestyret 
etter søknad fra skattyter. Det skal foretas en konkret, skjønnsmessig vurdering av 
hver enkelt bygning. Bygninger som typisk vil kunne kvalifisere til fritak er bygninger 
som er fredet av kulturminnemyndighetene eller Riksantikvaren. Riksantikvaren 
oppfordrer kommunene til å benytte seg av denne fritakshjemmelen, og i 2020 var 
det hele 218 kommuner som ga slikt fritak.  
 
Det foreslås derfor å videreføre fritaket for slike eiendommer. Vedlagt liste viser 
hvilke bygninger/eiendommer som foreslås fritatt i 2021. Disse er vedtatt fritatt av 
kommunestyret tidligere. 
 
Fritak for nybygde boliger  
Ifølge eiendomsskatteloven § 7 bokstav c kan det også gis fritak for nyoppførte bygg 
som bruker som bolig i inntil 20 år. I 2020 var det 99 kommuner som benyttet seg av 
denne fritakshjemmelen.  
 
Fritak for nybygde boliger er et positivt og lite kostnadskrevende tiltak fra 
kommunens side som kan bidra til oppføring av nye boliger og dermed på sikt en 
oppgradering av boligmassen i kommunen. 
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Kommunestyret vedtok i 2018 å innføre slikt fritak for nybygde boliger i 20 år fra 
ferdigstillelse. Varigheten på fritaket ble vedtatt redusert fra 20 til 10 år fra og med 
2020 og dette foreslås videreført.  
 
 
 

Vedlegg til sak 
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5/21 Berlevåg basseng - søknad om midler til kursing ift. 
svømmeopplæring, livredning, utstyr og utsmykking 
 
Arkivsak-dok. 21/00052-1 
Arkivkode.  200  
Saksbehandler Ulf Tore Alexandersen 
 
 

Saksgang Møtedato Saknr 

1 Kommunestyret 28.01.2021 5/21 

 
 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Det settes av kr 200 000,- til svømmeopplæring, livredningskurs, utstyr til 
svømmeopplæring, samt utsmykking. 
 
Midlene dekkes over disposisjonsfondet.  
 
 
Vedlegg:  
Ingen.  
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Saksframstilling: 
I forbindelse med bassengprosjektet er det ikke satt av midler til svømmeopplæring 
for lærere, samt kursing av de som er ansvarlige for livredning når bassenget 
benyttes utenom skoletid. Det er heller ikke satt av penger til utstyr for 
svømmeopplæring og/eller lek, samt utsmykning.  
 
Prosjektgruppa for bassengprosjektet har anslått et beløp på kr 200 000,- til 
svømmeopplæring, livredningskurs, utstyr til svømmeopplæring, samt utsmykking.  
 
Når det gjelder utsmykking av kommunale bygg er det ikke noe krav til dette, men det 
er ønske om å ha navneskilt til de forskjellige rommene, slik som det er på Berlevåg 
skole.  
 
 

Bakgrunn: 
 
 
 
 

Merknader: 
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6/21 Samarbeidsavtale om tjenesteproduksjon og tjenesteutvikling i 
Vestre Varanger 
 
Arkivsak-dok. 20/00981-3 
Arkivkode.    
Saksbehandler Jørgen Holten Jørgensen 
 
 

Saksgang Møtedato Saknr 

1 Kommunestyret 28.01.2021 6/21 

 
 

Forslag til vedtak/innstilling: 
1. Kommunestyret slutter seg til foreliggende samarbeidsavtale om tjenesteproduksjon 

og tjenesteutvikling mellom Berlevåg, Båtsfjord, Nesseby og Tana (Vestre Varanger)  

2. Kommunestyret forutsetter at det skal inngås mer detaljerte tjenesteavtaler på aktuelle 

oppgaveområder og ser fram til forslag om forsterket samarbeid om IKT, barnevern, 

økonomifunksjoner og kontor for tildeling av tjenester (forvaltningskontor)  

3. Kommunestyret ber politisk styringsgruppe vurdere behov for felles formannskap eller 

felles kommunestyremøte i løpet av 1.halvår 2021 for å sikre en bredere forankring av 

samarbeidets videre utvikling   

 
 
Vedlegg:  
Samarbeid om tjenesteproduksjon og tjenesteutvikling i Vestre Varanger 
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Saksframstilling: 
Pågående prosjekt om utvikling av et sterkere interkommunalt samarbeid i Vestre Varanger 

ble startet opp etter initiativ fra kommunedirektørene 1.halvår 2020. Bakgrunnen var felles 

utfordringer og betydelig faglig sårbarhet innenfor en rekke oppgaveområder som kan være 

egnet for interkommunalt samarbeid. Analyser i regi av Fylkesmannen viste at mye av dagens 

samarbeid var kortsiktig og ofte tilfeldig organisert. Det ble antatt at kommunene kan oppnå 

bedre og mer stabile tjenester ved en mer planmessig og langsiktig forpliktende utvikling av 

samarbeidet mellom faste partnere.   

  

Det pågående prosjektet har vært støttet med prosjektskjønnsmidler fra 

Fylkesmannen.  Prosjektgruppen arbeider med en ny prosjektsøknad for 2021. Fra 

Statsforvalteren er det signalisert at prosjektet i Vestre Varanger er høyt prioritert med 

bakgrunn i kommunenes spesielle geografiske stilling og betydelige utfordringer knyttet 

til faglige sårbarhet og stabilitet. Dette er bl.a. dokumentert i statsforvalterens kommunedialog 

og foreliggende kommunebilder.   

Kommunedirektørene er kjent med at videreføring av prosjektet har høy prioritet også i 

Kommunal- og moderniseringsdepartementet, bl.a. med bakgrunn i særskilt omtale av 

betydningen av et forsterket kommunesamarbeid i Nordområdemeldingen. Det er signalisert 

muligheter for betydelig økonomisk og faglig støtte fra regionale og nasjonale 

myndigheter, forutsatt at kommunene forplikter seg til et langsiktig samarbeid.   

  

I foreliggende samarbeidsavtale konkretiseres felles mål og felles prinsipper for utvikling av 

et sterkere tjenestesamarbeid mellom de fire kommunene. Avtalen har form av generell 

grunnavtale og har ikke direkte konsekvenser for kommunenes økonomi eller ansatte.   

  

Kommunedirektørene arbeider for tiden med konkretisering av samarbeid innenfor IKT, 

barnevern, økonomifunksjoner som lønn og regnskap og felles forvaltningskontor for tildeling 

av tjenester. Det vil bli utarbeidet egne saksframlegg inkl. detaljerte samarbeidsavtaler 

for aktuelle nye samarbeidsområder. Spørsmål om organisasjonsform og nærmere juridisk 

regulering av samarbeidet, inkl.  budsjett og kostnadsnøkler vil bli nærmere vurdert i de 

konkrete tjenesteavtalene.   

  

Når det gjelder organiseringen av det videre samarbeid, er det lagt opp til videreføring av en 

politisk styringsgruppe med deltakelse fra ordførerne. Kommunedirektørene mener det i 

en normalsituasjon uten korona ville vært naturlig å samle formannskapene og evt. 

kommunestyrene for å sikre en bredere politisk forankring av samarbeidet. 

Kommunedirektørene anbefaler at politisk styringsgruppe vurderer muligheter for en samling 

av formannskapene eller kommunestyrene i løpet av 1.halvår 2021. Det kan være aktuelt i lys 

av prosjektplan for 2021 og den videre dialog om ekstern støtte 

inkl. mulig stillingsfortsterkning og evt. pilotstatus for samarbeidet.   

  

Det legges til grunn at foreliggende samarbeidsavtale trer i kraft så snart kommunestyrene har 

behandlet saken.   

  

Kommunedirektørene har vanskelig for å se at det finnes andre og bedre alternativer til et 

forsterket kommunesamarbeid for å løse et stadig mer krevende kommuneoppdrag. Mer 

samarbeid er en nødvendig forutsetning for stabile og effektive lokale tjenester med god 

rettssikkerhet og attraktive fagmiljøer for de ansatte.   

  



 21  

Overgang til et fastere og mer forpliktende interkommunalt samarbeid vurderes også som den 

beste langsiktige løsningen som kan sikre at kommunene videreføres som 

generalistkommuner. Alternativet kan være politisk og faglig marginalisering av kommunene 

med liten interesse for kommunenes spesielle utfordringer i den øvrige forvaltning. Det kan 

også tenkes mer bruk av statlig pålegg eller sentralisering av oppgaver og ansvar til staten 

eller fylkeskommunen, som vil bety mindre rom for lokalt selvstyre.   

  

Kommunedirektørene anbefaler på denne bakgrunn at alle de fire kommunestyrene gjør et 

tydelig og forutsigbart veivalg som grunnlag for den videre forvaltningsutvikling.  

  

 
 

Bakgrunn: 
 
 

Merknader: 
 
 
 

Vedlegg til sak 
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7/21 Suppleringsvalg - Råd for personer med funksjonsnedsettelse 
 
Arkivsak-dok. 21/00055-2 
Arkivkode.  033  
Saksbehandler Ann Kristin Wensel 
 
 

Saksgang Møtedato Saknr 

1 Kommunestyret 28.01.2021 7/21 

 
 

Forslag til vedtak/innstilling: 
Saken legges fram uten innstilling. 
 
Vedlegg:  
Referat fra møte 18.01.21 
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Saksframstilling: 
 
 

Bakgrunn: 
Rådet for personer med funksjonsnedsettelse har i møte 18/1-21 fremmet forslag til 
endring i sammensetningen av rådet. 
 
Forslag til sammensetning:  
 
Leder: Daniela Salathe 
Nestleder: Ingrid Mikalsen  
Styremedlemmer:  
Anders Bakmark  
Benedikte A. Olsen  
Merete Kristiansen  
Trygve Daldorff  
 
Vara:  
Unni Stenberg  
Elisabeth Rørslett  
 
 

Merknader: 
 
 
 

Vedlegg til sak 

 
 


